
SLOVO STAROSTKY
Milí spoluobčané,

letošní září s sebou 
přineslo významnou 
událost, a to komunál-
ní volby do obecních 
zastupitelstev, které se 
konají jednou za 4 roky. 
Skončilo nám volební 
období listopad 2018 až 
říjen 2022 a začíná nám 
nové, které bude trvat do října 2026. V pá-
tek 23. září a v sobotu 24. září jste si mohli 
zvolit kandidáty, kteří budou pro obec pra-
covat v letech 2022-2026.

Děkuji všem, kteří přišli využít svého 
volebního práva a podíleli se tak na složení 
nového zastupitelstva. Z  pozice stále ještě 
starostky Počenic-Tetětic chci poděkovat 
místostarostce Ivě Valigurské a  zastupite-
lům v  letech 2022-2026. Jmenovitě: Ivaně 
Szedlákové, Jitce Trávníčkové, Jarmile Ci-
gánkové, Rudolfovi Churému, Radovanovi 
Jánskému, Jaromírovi Pěnčíkovi a Vladimí-
rovi Zbořilovi. Ne vždy jsme se na všem shod-
li, jsem si však jistá, že všichni jsme jednali 
v nejlepším zájmu občanů. Děkuji také čle-
nům finančního a kontrolního výboru, všem 
obecním zaměstnancům a spolkům. Všichni 
jsme odvedli kus práce, který je, jak doufám, 
v Počenicích i Tetěticích vidět. Jsem ráda, že 
jsem mohla 12 let stát ve vedení obce a po-
dílet se na zvelebování Počenic i Tetětic, byla 
to pro mě velmi důležitá a  zásadní životní 
zkušenost. Jaký bude další směr obce, kam 
se bude ubírat rozvoj, priority a investice, to 
určí až nové zastupitelstvo.

Letošní září bylo jiné i v tom, že neby-
lo žádné babí léto. Z  tropických dnů jsme 
skočili rovnou do zimy a deštivého počasí. 
Věřím, že než začne listopad, tak nás ještě 
pár hezkých slunečných dnů čeká. Za chvíli 
se na nás v obchodech bude valit „mikuláš-
ské“ zboží a po něm hned vánoční. 

Proto si užijte podzim a  všechno, co 
k němu patří.

S úctou, Pavlína Procházková

www.pocenice.cz

Poslední týden v září se začaly dě-
lat nové chodníky v Tetěticích, které 
byly v  nevyhovujícím stavu a  budou 
se opravovat postupně. Obec před-
chozí roky zjišťovala, jestli lze na jejich 
opravu získat dotaci, avšak tím, že 
jejich rozměr neodpovídá standardu 
chodníků, bohužel žádný vhodný do-
tační titul nenašla. Byla sice možnost 
opravit chodníky z  rozpočtu, avšak 
tím, že Počenice-Tetětice šetřily pení-
ze na stavbu cyklostezky, na investici 
se dostalo až nyní.

„Tím, že nebudeme čerpat dota-
ci na cyklostezku a  podáme novou 
žádost, rozhodli jsme se, že část na-
šetřených peněz uvolníme na nové 
chodníky v Tetěticích,“ uvedla starost-
ka Pavlína Procházková.

Obec nemůže chodníky rozšířit 
ani tak, aby měly předepsaný rozměr. 
Silnice už je tak užší, než by měla být 
a  chodníky se nemůžou posunout 
více do silnice. Už teď bývá problém 
projet, když se potkají dvě auta. Šířka 
chodníku je 1,35 metru, 1,73 metru 
má včetně obrubníků. Celková délka 
činí 777 metrů.

Na opravu chodníků měla obec už 
několik let připravený projekt a na zá-
řijovém zasedání schválila dodavatele 
stavby. Cenovou nabídku předložily 
tři firmy, hlavním kritériem byla nej-
nižší nabídnutá cena. Zakázku vysou-
těžila firma PSM plus, s. r. o., z Holešo-
va za cenu 1 366 026, 10 Kč.

text: Jana Hlavinková

V Tetěticích se začaly dělat nové 
chodníky
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Dětské odpoledne se v Počenicích uskutečnilo 10. září.
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Obec sice postaví hřiště s workoutovými 
prvky, ale na jiném místě, než se původně 
počítalo. Z  diskuze totiž vyplynulo, že by 
sportovci neradi přišli o místo k parkování 
svých vozů, které se nachází v  místě, kde 
mělo nové hřiště stát. Proto se musel hledat 
jiný vhodný pozemek, a hlavně získat sou-
hlas poskytovatele dotace, Ministerstva pro 
místní rozvoj ČR s tím, zda může hřiště stát 
na jiném pozemku a zároveň nehrozí, že by 
obec o dotaci ve výši 605 400 Kč přišla. Tvoří 
totiž většinu nákladů na jeho stavbu.

„Souhlas jsme získali a  o  dotaci ne-
přijdeme. Workoutové hřiště i  s  herními 
prvky pro děti tak nebude nad fotbalo-
vým hřištěm, ale pod ním z druhé strany,“ 
upřesnila starostka Pavlína Procházková.

Ke konci září obec podepsala smlouvu 
s dodavatelem a v  říjnu se začne stavět. 
Hotové bude ještě letos.

Prvky na workoutovém hřišti budou 
moci návštěvníci využívat i  v  zimě. Kdo 
chodí na procházky nebo běhat, může 
sestavu venkovních prvků využít k  po-
silování či protažení svalů. Samozřejmě 

za předpokladu, že konstrukce nebudou 
namrzlé či pokryté sněhem.

V  loňském roce schválil Státní fond do-
pravní infrastruktury obci dotaci na cyklo-
stezku mezi Počenicemi a Tetěticemi ve výši 
3,62 milionů korun. Projekt byl připravený 
několik let a obec se několikrát pokusila zís-
kat dotaci. Uspěla až v loňském roce. V době, 
kdy se projekt chystal, byla cena zakázky cca 
9 milionů korun. Poté, co obec uspěla a zís-
kala dotaci, nechala si přepracovat rozpočet 
podle současných cen stavebních materiálů 
a prací. Projektová cena zakázky se tak vyšpl-
hala na 16 milionů korun.

„Po vypracování aktuálního rozpočtu 
jsme zveřejnili výběrové řízení na dodavate-
le stavby. Přihlásily se do něj 4 firmy. Tři nabí-
dly cenu mezi 16 a 17 miliony korun, jedna 
z nich nám dala nabídku na 13,6 milionů. Je-
likož byla cena podezřele nízká, vyzvali jsme 
firmu, aby ji zdůvodnila. To se však bohužel 
nestalo, a proto jsme ji vyloučili jako účastní-
ka řízení. Měli jsme obavu, že by poté razant-
ně zvedla cenu na vícepracích,“ vysvětlila 
starostka Pavlína Procházková.

Zastupitelé tak na zářijovém zasedání ře-
šili, zda mají uzavřít smlouvu s firmou dru-
hou v pořadí na částku 16,24 milionů korun. 
Přitom přidělená dotace nedosahuje ani 
čtvrtiny z ceny zakázky.

Je jisté, že obec si na financování cyklo-
stezky bude muset vzít úvěr.

„Nakonec jsme se dohodli, že není fér, 
abychom nové zastupitelstvo zavazovali 
úvěrem. Po zvolení nového vedení obce se 
rozhodne, co dál,“ vyjádřila se starostka.

Počenice-Tetětice tedy nebudou dota-
ci ve výši 3,62 milionů korun čerpat. Místo 
toho se pokusí podat novou žádost, ve které 
mají šanci získat vyšší finanční podporu.

„Zjistili jsme totiž, že v nové výzvě stav-
by cyklostezek se bude nově do uzna-
telných nákladů zahrnovat i  odvodnění 

stavby. Dosud tomu tak nebylo a odvod-
nění se muselo vyloučit. Přitom jde o ná-
klady ve výši téměř 4 miliony korun. Je 
tedy šance získat podstatně vyšší dotační 
podporu,“ upřesnila starostka.

Záleží tedy na novém zastupitelstvu, 
zda požádá o  dotaci znovu a  zda si na 
stavbu cyklostezky vezme úvěr. V  letoš-
ním roce vedení obce zjišťovalo možnosti 
úvěru a dostalo by jej.

texty: Jana Hlavinková

Workoutové hřiště bude jinde, než se původně počítalo

Přidělenou dotaci na cyklostezku obec čerpat nebude, požádá znovu

Výsledky komunálních voleb do obecního zastupitelstva 
v Počenicích-Tetěticích:

Ing. Lukáš Barnet (z Tetětic) Mládí vpřed

Mgr. Josef Hrušák (z Počenic) Společně

Ing. Ladislav Lejsal (z Počenic) Společně

Mgr. Jaromír Pěnčík (z Počenic) KDU-ČSL

Pavlína Procházková (z Počenic) Za lepší život na vesnici

Mgr. Libor Štětina (z Tetětic) KDU-ČSL

Iva Valigurská (z Tetětic) Za lepší život na vesnici

Vladimír Zbořil (z Tetětic) Za lepší život na vesnici

Mgr. Vladimír Zbořil (z Tetětic) Šance pro obce 2022

poznámka: seřazeno abecedně podle příjmení kandidátů
zdroj: www.idnes.cz/volby
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Co se týče věku obyvatel, Zlínský kraj patří 
mezi nejstarší v republice a Morkovsko patří 
k  nejstarším regionům v  kraji. Ve vesnicích 
zde žije spousta seniorů, kteří mají různé zdra-
votní problémy a potřebují jak odbornou po-
moc, tak péči svých blízkých. Aby obec lidem 
péči o  vážně nemocné usnadnila, zapojila 
se do projektu obce Lutopecny a bude mít 
k dispozici 2 polohovatelná lůžka, která si bu-
dou moci občané zapůjčit k usnadnění péče 
o své blízké.

„Chceme podpořit dlouhodobou péči 
o  nemocné a  nemohoucí v  domácím pro-
středí. Doma se lidé ve většině případů cítí 
lépe a bezpečněji než v nějakém zdravotnic-
kém zařízení. Polohovací postel pomůže ze-
jména těm, kteří jsou dlouhodobě upoutáni 
na lůžko,“ shrnula přínos projektu starostka 
Pavlína Procházková.

2 polohovací lůžka jsou od konce září na 
obecním úřadě a  zájemci se o  ně tamtéž 
mohou přihlásit. Výpůjčka bude bezplatná 

a  na určitou dobu. Zájemce uzavře s  obcí 
smlouvu o výpůjčce. Pokud by lůžko, matraci 
či elektronické zařízení nějak poškodil, škodu 
bude muset uhradit. Vypůjčitel také musí při 
půjčení lůžka udělat revizi elektrického zaříze-
ní a mechanických částí lůžka, stejně tak bez-
prostředně předtím, než jej opět vrátí obci. 
Jedna revize vyjde cca na 500 Kč. Smlouva 
se uzavře na dobu nezbytně nutnou. Pokud 
účel výpůjčky lůžka pomine, zaniká i smlou-
va. Lůžka jsou určená pro dospělé osoby.

Na obecním úřadě se množily dotazy 
na rušení klidu v  obci. Někteří obyvatelé 
se totiž přišli zeptat, jak je to o  nedělích 
a státních svátcích s hlukem. Vadí jim totiž, 
že soused začne v neděli v poledne sekat 
trávu, či o státním svátku v 7 ráno řezat dře-
vo nebo pořádá hlasitou odpolední rodin-
nou oslavou na zahradě. Sváteční dny totiž 
chtějí trávit v klidu.

„Chceme obyvatele požádat, aby dbali 
na dobré sousedské vztahy. Pokud si napří-
klad nestihnete posekat trávu přes týden, 
domluvte se prosím se sousedem, zda-li 
mu nebude vadit, že si v neděli nastartuje-
te sekačku. Nebo sousedům ohlaste, že na 
neděli chystáte na zahradě oslavu, na kte-
rou přijde větší počet lidí a budete se na-
hlas bavit, bude hrát hudba a z grilu bude 
cítit kouř. Je to slušnost brát ohledy na 

druhé, příště budou ohleduplní oni k vám,“ 
požádala obyvatele starostka Pavlína Pro-
cházková.

Se zavedením vyhlášky, která by danou 
problematiku upravovala, to není tak jed-
noduché. Platí zákaz rušení nočního klidu, 
což je od 22 do 6 hodin. Pokud tedy někdo 
začne řezat dřevo v  sobotu v  6:30, zákaz 
neporušuje. Nicméně to není ohleduplné 
k okolí.

„Spousta lidí chodí do práce, pracují na 
směny, či mají malé děti. Víkendy berou 
jako čas, kdy se mohou vyspat a  vstávat 
později. Myslete na to prosím, že ne každý 
je o víkendech a svátcích v 6 ráno vzhůru,“ 
upozornila starostka.

Jediný zákon, který upravuje hluk 
i mimo zákaz rušení nočního klidu, je zákon 
k Ochraně veřejného zdraví. Jenže i ten je 

v těchto případech často bezzubý. Zakazu-
je totiž jen takový hluk, který by mohl svou 
intenzitou poškodit zdraví někoho jiného. 
Což řezání dřeva v  neděli odpoledne ne-
splňuje. Hluk z cirkulárky nebo sekačky tak 
sousedy obtěžuje, než aby jim zdravotně 
škodil.

Navíc vyhláška by pravděpodobně zne-
příjemnila život všem. Vyhláškou by totiž 
obec omezila i činnosti, které jsou při cho-
du vesnice potřeba. Například podnikatele, 
svoz dřeva, opravy domů a  podobně. Ve 
vyhlášce by se tak muselo složitě specifiko-
vat, co je překračování únosné meze a co 
ne. Pak by obec musela dohlížet na dodr-
žování vyhlášky, což by mohlo vést k vyhro-
ceným sporům a konfliktům.

„Nejlepším řešením je se vždycky do-
mluvit se sousedy,“ uzavřela starostka.

Obec každoročně podporuje finančními 
prostředky místní spolky v  jejich činnos-
ti, a  letos tomu nebylo jinak. Spolky mají 
možnost požádat si na obecním úřadě 
o příspěvky na činnost na rok 2023, a to do 
konce října 2022.

„Peníze pak využívají na různé kulturní, 
společenské a sportovní akce pro děti, do-
spělé i  seniory či k  organizování význam-
ných událostí a oslav jednotlivých spolků,“ 
vysvětlila starostka Pavlína Procházková.

Zároveň spolky mohou pro své akce 
využívat Ořechový sad, Víceúčelové tělo-
výchovné zařízení v Počenicích a „Učitelák“ 
v Tetěticích. Obci uhradí pouze nájem a vše, 
co si na akci vydělají (vstupné, tombola, ob-
čerstvení) je jejich příjem.

„Od spolků nevybíráme žádné další po-
platky (například poplatek ze vstupného). 
Chceme je podpořit, aby si mohly celý výdě-
lek nechat ve své pokladně. Z toho pak opět 
financují akce pro děti, občerstvení, drobné 
nákupy a podobně,“ vysvětlila starostka.

Údržba areálů, které spolky využívají 
stojí obec nemalé finanční prostředky. 
Například v „Ořecháči“ je správce, který se 
o něj od jara do podzimu stará. Jeho mzdo-
vé náklady v letošním roce činily 30 000 Kč. 
I  fotbalové hřiště má svého správce, který 
na něm udržuje trávník za pomocí obecní 
sekačky a areál uklízí. Jeho mzda v letošním 
roce vyšla obecní rozpočet na 64 650  Kč, 
plus obec z  rozpočtu uhradila pohonné 
hmoty do sekačky ve výši 11 200 Kč.

Lidé si mohou od obce zapůjčit 2 polohovatelná lůžka

Nesekejte trávu v neděli či neřežte dřevo o státním svátku

Spolky, zažádejte si do konce října o dotaci z obce
V roce 2022 podpořily Počenice-
Tetětice místní spolky částkami:

Sbor dobrovolných hasičů Počenice – 
32 000 Kč
Sbor dobrovolných hasičů Tetětice 
–14 000 Kč
Myslivecký spolek Lipina Počenice –
6 000 Kč
Český svaz žen Počenice – 15 000 Kč
TJ Počenice – Tetětice – 30 000 Kč
Klub stolního tenisu Počenice, z. s., –
10 000 Kč

texty: Jana Hlavinková



10 | 2022 zpravodajství

4

Ceny pohonných hmot lámou rekordy. Roste cena světové ropy 
a ani úleva na spotřební dani ve výši 1,50 Kč na litru nezabránila dal-
šímu nárůstu cen. V červnu byla průměrná cena benzínu 46,55 Kč, 
za naftu lidé průměrně zaplatili 45,77 Kč za litr. Tím rostou náklady na 
cestování nejen těm, kteří cestují za prací, na nákupy či vozí děti do 
škol, školek a na kroužky, ale také dopravcům. Vysoké ceny pohon-
ných hmot se od 1. července promítly i do cen jízdného ve veřejné 
dopravě ve Zlínském kraji. Vzhledem k tomu, že se zdražují nejen 
pohonné hmoty, ale i  potraviny a  ostatní výrobky, zboží i  služby, 
nabízí kraj svým pravidelným cestujícím od 1. července slevu, kdy 
budou část měsíce jezdit zdarma.

Když si cestující pořídí kartu „Zetka“ za 99 Kč a zakoupí si měsíční 
nebo týdenní jízdné na trasy, které využívají, ušetří desítky až stovky 
korun měsíčně. Ceny jsou nastaveny tak, aby se třicetidenní jízdné 
většině cestujících vyplatilo už po zhruba 12 dnech, sedmidenní 
jízdné pak pátý den.

Ostatní obyvatelé, kteří jezdí autobusy či vlaky občas, a nevyužijí 
měsíční nebo týdenní předplatné, budou nadále platit za jednotlivé 

jízdy tak, jak jsou zvyklí. Ovšem cena jízdného se zvýší. Nástupní saz-
ba bude činit 11 Kč, za každý ujetý kilometr cestující zaplatí 1,35 Kč.

Na začátku června obdržela obec od autorizované obalové 
společnosti EKOKOM, a. s., přehled o  množství separovaného 
odpadu, které lidé ve vesnici za rok 2021 a  za první pololetí 
roku 2022 vytřídili. Obyvatelé mají možnost do sběrných hnízd, 
která jsou rovnoměrně rozmístěna, odkládat papír, plasty či sklo. 
Na základě počtu svezených tun jednotlivých komodit (zboží, 
se kterým se obchoduje) pak Počenice-Tetětice dostanou od 
EKOKOMU, a. s., finanční odměnu do svého rozpočtu. Za rok 
2021 a  1. pololetí roku 2022 to dělalo 151 651,87 Kč. Obec 

nemůže se získanými penězi jakkoliv nakládat, musí je znovu 
použít na investice spojené s tříděním odpadů.
„Systém odpadového hospodářství neustále vylepšujeme, naši 
obyvatelé mají spoustu možností, jak třídit odpad. Význam 
třídění stoupá a  v  budoucnu budou nádoby na papír, plasty, 
kovy, bioodpad či sklo hlavními místy, kam budou obyvatelé 
odpad odkládat. Naopak v popelnicích bude jejich podíl klesat,“ 
vysvětluje starostka Pavlína Procházková.

texty: Jana Hlavinková

Ceny jízdného od července opět stouply, ne však pro předplatitele

Za vytříděný odpad dostala obec přes 150 000 Kč

Jak si zajistit předplatné, a tím pádem levnější jízdné:
1)   zakupte si kartu Zetka v informační kanceláři na autobusovém 

nebo vlakovém nádraží
2)   na mapě na webu www.idzk.cz si vyhledáte trasu, kterou 

využíváte
3)   na základě toho zjistíte, kterými zónami (v kraji je jich 98) vámi 

vybraná trasa prochází
4)   na eshopu www.idzk.cz nebo v  informačních kancelářích 

na autobusových či vlakových nádražích si na kartu Zetka 
zakoupíte jízdenku na 30 nebo 7 dní podle zón, kterými 
prochází trasa, kterou budete jezdit

5)   v zakoupených zónách pak můžete využívat všech vlakových 
i autobusových zastávek

Obec Počenice-Tetětice

00287601

29,473

  774 239

tun

MJ

Vytříděné odpady
rok 2021
vytříděné 

odpady v tunách částka v Kč

1. čtvrtletí 7,88 20 047,87

2. čtvrtletí 8,65 29 585,08

3. čtvrtletí 8,89 27 689,95

4. čtvrtletí 5,97 21 588,40

rok 2022
1. čtvrtletí 6,61 26 229,50

2. čtvrtletí 6,67 26 511,07

celkem 44,67 151 651,87

zdroj: EKOKOM, a. s.
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Školní rada a maminky Základní školy 
Počenice-Tetětice uspořádaly rozlouče-
ní se školním rokem 2021/2022. Společ-
ně jsme se sešli v Ořecháči při opékání 
špekáčků, na které jsme pozvali zástup-
ce obce i učitelský sbor. Akce proběhla 
v přátelské atmosféře za účelem sbližo-
vání rodičů, učitelského sboru a  obce. 

Počasí nám přálo a děti se mohly vyřá-
dit u  her i  diskotéky. Jsem velmi ráda, 
že zájem ze strany rodičů byl velký 
a  účast hojná. Hlavní poděkování pat-
ří maminkám, které akci zorganizovaly 
a zabezpečily jak špekáčky, tak koláčky, 
zeleninou, pitím či sladkostmi. No pro-
stě vším, co k tomu patří. Jsme rádi, že 

akce měla kladný ohlas u všech zúčast-
něných a  už se těšíme na příští školní 
rok. Nápadů na spolupráci se školou je 
plno. Ještě jednou všem děkujeme.

text: Radka Otépková

V Ořecháči se sešli rodiče, děti, paní učitelky i zástupci obce
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Září je pro děti, které mají 6 nebo 
7 let přelomové období. Skončila jim 
bezstarostná etapa plná her, ke které 
1.  září přibyla zodpovědnost. Ten den 
totiž poprvé usedly do školních lavic. 
Aby pro ně byl nástup co nejpříjemnější, 
přišly do školy i s rodiči a paní učitelky si 
pro ně připravily uvítání. Už se na ně těšili 
i jejich starší spolužáci, se kterými se nyní 
denně potkávají. Pozvaní byli i  všichni 
zastupitelé, přišla pouze starostka Pavlína 
Procházková. Prvňáčci dostávají od obce 
každoročně veškeré pomůcky a  potřeby 
do školy. Díky tomu rodiče ušetří 
peníze za nákup sešitů, psacích potřeb 
a výtvarných potřeb i učebnic.

Letošní září bylo pro děti ze školy 
výjimečné. Přímo v areálu před budovou 
školy mají úplně nové dětské hřiště. 
I  když v  září hodně pršelo, našlo se pár 
slunečných dnů, které mohly využít 
k  venkovním aktivitám. Při kontrole ze 
strany České školní inspekce inspektorky 
obci vytkly, že žáci nemají v areálu školy 
sportovní vyžití.

„Hřiště je moc hezké a  věřím, že se 
dětem líbí. Díky tomu jsme odstranili další 
nedostatek a žáci mohou trávit čas venku 
aktivně,“ řekla starostka.

V září na děti ze základní školy čekaly 
i  další aktivity. V  polovině měsíce se 
konaly první třídní schůzky v  letošním 

školním roce. Paní učitelky rodiče 
seznámily s  průběhem pololetí, řekly 
jim, jaké aktivity na žáky čekají a poučily 
je o provozních záležitostech školy. Poté 
se konal tradiční sběr papíru. Rodiče 
či prarodiče vozili do areálu školy starý 
papír, mezi který patřily noviny, krabice či 
letáky. Výtěžek škola použije na pomůcky 
pro děti.

Září patřilo venkovním i  sportovním 
aktivitám, tvoření v  družině a  hlavně 
učení. Už nyní se děti těší, jaké akce pro 
ně paní učitelky do konce roku připraví.

text: Jana Hlavinková
foto: ZŠ Počenice

Ve škole přivítali prvňáčky a mají i nové hřiště

první školní den

nový školní rok budoucí mladí inženýři

nové hřiště u základní školy v Počenicích

zahájení nového školního roku s rodiči

základní škola
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Prázdninový provoz a den otevřených dveří v Mateřské škole v Tetěticích

mateřská škola

foto: MŠ Tetětice
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Soutěžní družstvo žen se v sobotu 17. září zúčastnilo posled-
ního kola Moravského poháru 2022  – liga Moravské hasičské 
jednoty a Přerovské ligy v požárním útoku ve Výklekách (okres 
Přerov). Umístily se na hezkém 3. místě. Tým děvčat se bohu-
žel celou sezonu potýkal jednak se zdravotními komplikacemi 
a také bylo nutné v půli sezony přeorganizovat některé z pozic 
v soutěžním týmu, jelikož se dvě děvčata rozhodla opustit stá-
vající sestavu. Narychlo tedy bylo nutné se naučit nové věci tak, 
aby i nadále mohly pokračovat v boji o dobré umístění v Morav-
ském poháru.

Po předposledním kole v Čechách, byla naše děvčata v cel-
kovém pořadí na prvním místě před soutěžním týmem Dub na 
Moravě, sice o jeden bod, ale byla… Poslední kolo ve Výklekách 
bylo velmi vyrovnané a naše děvčata skončila na hezkém 3. mís-
tě za soupeřkami z „Dubu“ a Rokytnicemi, čímž přišly o celko-

vé prvenství, které patří soupeřkám právě z Dubu na Moravě. 
Radovaly se však, jako by první místo patřilo právě jim, neboť 
uplynulá sezona byla plná peripetií s minimem tréninků.

Naši chlapi taky válí, jsou vicemistři Zlínského kraje

Ligy Moravského hasičského poháru se pravidelně zúčast-
ňoval i mužský tým. Nejvíce se mužům dařilo na červnových 
závodech v Troubkách, odkud si odvezli pohár za 3. místo. 
V  lize pak chlapi sesbírali celkem 101 bodů, což jim stačilo 
na výsledné 6. místo. O  poznání lépe se mužům dařilo na 
postupových soutěžích. Nejprve v  květnu vyhráli okrskové 
kolo požárního sportu v Prasklicích, v červnu se pak s přehle-
dem stali mistry kroměřížského okresu na stadionu v Hulíně. 
Okresní kolo ovládli opravdu bezkonkurenčně  – vyhráli ve 
štafetě i v disciplíně 100 metrů s překážkami. Výsledky požár-
ního útoku se sice nejdříve nevyvíjely v jejich prospěch, avšak 
i  v  této disciplíně se tým dokázal namotivovat a  rychlejším 
druhým pokusem muži zvítězili. Na začátku srpna se pak zú-
častnili krajského kola. Štafetu 4×100 metrů zvládli muži i ve 
špatném počasí znamenitě a  umístili se na 2. místě. Násle-
dující disciplína 100 metrů s překážkami dopadla podstatně 
hůř. 4. místo v  kombinaci se zraněným proudařem nevěsti-
lo nic dobrého. Ovšem tým se semknul a při požárním úto-
ku vybojoval opět krásné 2. místo. Po sečtení všech dílčích 
umístění pak k  radosti všech byli muži z  Počenic vyhlášeni 
jako vicemistři Zlínského kraje. Jejich výkony nestačily pouze 
na vítězné družstvo Sboru dobrovolných hasičů Hovězí.

Velké díky patří trenérovi, panu Pavlu Kunčarovi, který ha-
sičskému sportu, týmu žen i mužů SDH Počenice obětuje vel-
mi mnoho času a energie.

text: Jitka Herodková

Soutěžní týmy Sboru dobrovolných hasičů Počenice
Jsme za „Dubem“ no a co…

Soutěžní družstvo mužů při reprezentaci SDH Počenice a okresu 
Kroměříž na Krajském kole v požárním sportu.

Soutěžní tým žen: zleva Šárka Daňková, Michaela Jurová, Petra 
Jarošová, Jitka Herodková, Eliška Otevřelová, Adéla Jarošová, 
Marie Horáková - foto viz příloha. Poděkování za výpomoc také 
patří Barboře Pospíšilové a Nikole Kochaníčkové.

Poslední soutěž Výkleky 17. 9. 2022

hasiči



10 | 2022

9

V Počenicích se konal 29. ročník Memoriálu Jaromíra Pěnčíka
Tradiční fotbalový turnaj konaný na po-

čest dlouholetého předsedy našeho klubu, 
Jaromíra Pěnčíka, zapsal letos již 29. ročník 
a konal se 23. července. Stejně jako v mi-
nulém roce jsme upustili od tradičního tur-
najového modelu. Mužstva neabsolvovala 
vyřazovací semifinálové zápasy, ale konaly 
se dva nezávislé duely.

V prvním zápase o pohár pro muže nad 
35 let se utkaly staré gardy Morkovic a Poče-
nic. Bývalí hráči Morkovic, ostřílení dřívějším 
působením v krajském přeboru, nedali do-
mácím šanci a své dvoubrankové poločaso-
vé vedení zúročili na konečných 6:2. Za do-

mácí skóroval Mišurec a Libor Niedermertl, 
u hostů se dvakrát prosadil Morong, Hamala 
a po jedné brance přidali Kroutilík a Dopita.

Po tomto zápase zamířili kapitáni muž-
stev na místní hřbitov, kde položením kvě-
tin uctili památku Jaromíra Pěnčíka.

V  hlavním zápase dne hrály Počenice 
proti rezervě Morkovic. Domácím se nepo-
dařila odveta za loňskou finálovou porážku 
2:6 a stejně jako minulý rok podlehli, ten-
tokrát 3:5. Oba duely s přehledem odřídil 
rozhodčí Pavel Mucha z Divok. Po vyhláše-
ní výsledků a  ocenění vítězů následovalo 
losování bohaté tomboly, ve které se sešlo 

na 150 cen. Krásné odpoledne zakončila 
večerní diskotéka s DJ Polišenským.

Pohár muži nad 35 let
TJ Počenice-Tetětice
vs. FC Morkovice 2:6 (0:2)
(Mišurec, L. Niedermertl – Morong 2x, 
Hamala 2x, Kroutilík, Dopita)

Finále:
TJ Počenice-Tetětice
vs. FC Morkovice B 3:5
(64. Polišenský, 75. Batík, 86. Tesák – 47., 53., 
70. Rakaš, 22. Maticz, 61. Šipoš)

text: Josef Hrušák

Výsledky zápasů Okresního přeboru 
2022/2023 do poloviny října:

kolo datum domácí hosté skóre

1. 7. 8. Počenice Slavkov pod 
Hostýnem 3:7

2. 14. 8. Počenice Skaštice B 1:4

3. 19. 8. Žalkovice Počenice 9:2

4. 28. 8. Počenice Lubná 2:2

5. 4. 9. Rymice Počenice 1:1

6. 10. 9. Počenice Němčice 2:7

7. 18. 9. Břest Počenice 4:2

8. 25. 9. Počenice Hulín 2:6

9. 2. 10. Morkovice B Počenice 5:1

10. 9. 10. Počenice Záhlinice 0:4

11. 16. 10. Kvasice B Počenice

12. 22. 10. Počenice Pravčice

13. 28. 10. Žeranovice Počenice

Průběžné pořadí po 10. odehraném zápase
Okresního přeboru 2022-2023:

Tým Počet 
zápasů výhra remíza prohra skóre body

1 TJ Sokol Němčice 10 9 0 1 49:10 27

2 FK Lubná 1959 10 8 2 0 33:7 26

3 Záhlinice 9 7 1 1 46:15 22

4 SK Spartak Hulín 10 5 1 4 29:22 16

5 FC Kvasice B 9 4 3 2 37:25 15

6 FC Morkovice B 10 5 0 5 35:44 15

7 TJ Skaštice B 10 4 1 5 20:23 13

8 TJ Slavkov pod 
Hostýnem 10 4 1 5 30:34 13

9 Žeranovice 10 3 3 4 22:33 12

10 Břest 10 4 0 6 18:29 12

11 Rymice 10 3 2 5 14:31 11

12 Sokol Žalkovice 10 3 0 7 27:30 9

13 Pravčice 10 2 0 8 23:47 6

14 TJ Počenice - 
Tetětice 10 0 2 8 16:49 2

Mužstvo nad 35 let Počenice Mužstvo Počenic

fotbalisté
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Přinášíme vám ohlédnutí za hodo-
vým odpolednem, které pro návštěv-
níky připravili lidovci z Počenic a Tetě-
tic ve spolupráci s místní farností.

Doufali jsme, že 28.  srpna nám vy-
jde slunečné počasí, svatý Petr nás 
však vydatně zásoboval deštivými 
přeháňkami. O  to větší byla naše ra-
dost, že chrám svatého Bartoloměje, 
kde se celá akce konala, navštívila více 
než stovka lidí.

Lídr kandidátky Jaromír Pěnčík spolu 
s krojovanou Evou Horákovou vítali návštěv-
níky již při vstupu do kostela, který byl pro 
tuto příležitost vyzdoben v duchu dožínek.

Velkou radostí byla návštěva počenic-
kých pamětníků, kteří zavzpomínali a  od-
povídali na otázky Elišky Otevřelové. Pan 
Šidleja vykreslil obrázek časů, kdy místní 
chrámový sbor měl vynikající jméno. Při-
pomněl časy, kdy z  kůru zněly hlasy paní 
Sovové, Foltýnové nebo Šidlejové, kdy 
budoucí předseda Foltýn hrával na trubku. 
Paní Pátíková přiblížila atmosféru průvodů 
Božího těla po obci. Pan Janoštík měl bo-
haté vzpomínky na opravy kostela nejen 
v sedmdesátých letech.

Kostel odhalil všechna zákoutí 
a zajímavosti

Paralelně s debatou probíhaly prohlídky 
kostelní věže. Zájemců o výhled do okolí, 
které od kostelních vrat po úzkém schodi-
šti vysílala Iveta Volková, bylo mnoho. Pepa 
Otevřel s nimi na věži strávil přes dvě ho-
diny. K dobrodruhům se připojil i otec Jan 
Kulíšek, jehož přítomnost na celé akci byla 
pro organizátory potěšením.

Neméně vítaným návštěvníkem byl 
bývalý varhaník Václav Churý, který zájem-
cům ochotně ukazoval varhany. Hru na ně 
si mnozí vyzkoušeli a chrámem se tak ro-
zezněly třeba i tóny písně Ovčáci čtveráci.

Kvůli deštivému počasí se dětská část 
programu přesunula do sakristie, kde byla 
plánována komentovaná výstava ornátů. 
Přednost tak dostaly děti, kterým Lucie Mi-
kulenková připravila zábavný a poučný kvíz.

Zajímavých informací se dostalo i  do-
spělému publiku, když Eva Horáková po 
besedě s  pamětníky pohovořila o  názvo-
sloví a údržbě hanáckého kroje.

Hosté, kteří se do kostela vypravili, tak 
určitě nemuseli litovat. Věříme, že si všichni 
odnesli milou vzpomínku a přijdou znovu.

Další příležitost navštívit kostel mimo 

běžné bohoslužby se již připravuje. Právě 
probíhá restaurování Jesliček a všichni jsou 
zváni, aby si k nim po adventu přišli připo-
menout význam Vánoc.

Hodové odpoledne s lidovci z Počenic a Tetětic

text: Jitka Trávníčková

lidovci
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Letošní týden turistiky jsme se rozhodli 
strávit v  jižních Čechách. Ubytování jsme si 
zajistili v penzionu Trilobit ve Veselí nad Lužni-
cí. Toto pěkné město leží na soutoku Lužnice 
s Nežárkou. Jako správní turisté jsme cestovali 
vlakem z  Nezamyslic s  přestupem v  Brně. Po 
příjezdu a ubytování jsme zamířili na procház-
ku a seznámení se s městem. Při zpáteční ces-
tě začalo pršet, ale nebylo to nic, co bychom 
nezažili nebo nezvládli. V dalších dnech jsme 
navštívili Třeboň, Chlum u  Třeboně, vesnici 
Staňkov, která je v  okolí vyhlášená borůvko-
vými knedlíky. Všichni se na ně těšili a  čekali 
jsme tak 3-4 kusy a ejhle…on to byl jeden ob-
rovský, přes celý talíř a moc dobrý. Další místa, 
která jsme navštívili, byly Nové Hrady s Terči-
nou naučnou stezkou, Borovany, Jindřichův 
Hradec a  také Žižkovo rodiště Mikšův dvorec 
s muzeem.

Túry jsme dělali v  blízkých i  vzdálenějších 
místech a  přesouvali jsme se vlakem nebo 
autobusem. Opravdu je Třeboňsko kouzelné 
s množstvím rybníků, hrází, stromů, alejí, labu-
tí a  také komárů. Ale to nějak k  tomu místu 
patří.

Pobyt se všem moc líbil a už se těšíme na 
příští rok. Za týden jsme nachodili 100 kilo-
metrů, počasí bylo také dobré a bylo to moc 
hezké.

text: Jarmila Staňová

Turisté strávili týdenní pobyt na Třeboňsku

Obec Počenice-Tetětice
zve občany na

Ustavující zasedání nově zvoleného zastupitelstva
obce na léta 2022-2026,

.Orientační program:
 zahájení
 složení slibu členů zastupitelstva obce
 schválení programu
 volba ověřovatelů zápisů a zapisovatele
 volba starosty a místostarosty
 zřízení výborů a komisí
 rozhodnutí o odměnách za výkon funkcí neuvolněných členů zastupitelstva
  rozhodnutí o peněžitých plněních pro členy výborů, předsedy a členy komisí rady, 

kteří nejsou členy zastupitelstva obce
 diskuse
 usnesení
 závěr

které se koná v pondělí 24. října v 17:30
v zasedací místnosti Obecního úřadu v Počenicích, č. p. 74

Co se ještě událo…
 Počenice-Tetětice budou mít 

nový Systém varování a vyrozumění 
obyvatelstva. Půjde o  instalaci malé 
elektronické sirény na budově obec-
ního úřadu, která bude napojená na 
Jednotný systém varování a vyrozu-
mění obyvatelstva. Ten v  ČR fungu-
je již od roku 1991. Tato skutečnost 
je velmi důležitá, aby byli obyvatelé 
obce včas varováni před blížící se ži-
velnou či jinou pohromou.

 Po obci jsou 
rozmístěné nové 
kontejnery na 
bioodpad, který 
mohou obyva-
telé bezplatně 
využívat.

turistika
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Pod patronací sdružení nezávislých kandidátů SPOLEČNĚ 
a ŠANCE PRO OBCE 2022 se v neděli 18. září uskutečnil 1. ročník 
netradičního sportovního klání rodičů s dětmi. Pohybová aktivita 
patří mezi základní fyziologické potřeby dětí i dospělých, zvláště 
u dětí je nezbytná pro správný vývoj svalového aparátu, pro správné 
držení těla i činnost všech orgánů. Naší snahou, prostřednictvím 
soutěžení s rodiči, bylo zvýšení zájmu dětí o pohybovou činnost, 
která se pro ně může v pozdějším věku stát základem zdravého 
životního stylu. A  v  neděli šli rodiče i  prarodiče dětem opravdu 
příkladem. S  nadšením jezdili na koloběžce, chodili na chůdách 
a  předváděli, že sportovat se dá v  každém věku. Na deseti 
stanovištích na soutěžící čekaly různé disciplíny, které zahrnovaly 
rozdílné sportovní činnosti. Děti i  rodiče vyzkoušeli opičí dráhu, 
běhání mezi stromy, skákání v pytli, házení na terč, koloběžku, chůdy, 
shazování plechovek i cvičení na jemnou motoriku. Na závěr dne 
byli malí soutěžící oceněni sladkostmi a  dospělí kapkou něčeho 
ostřejšího. Přes chladnější počasí a  sportoviště občas skrápěné 
jemným deštěm celá akce zanechala ve všech zúčastněných velmi 
dobrý dojem a již teď se můžeme těšit na příští ročník.

text: Josef Hrušák
foto: Stanislav Rafaj

1. ročník sportovního zápolení dětí s rodiči
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